



Aug 9, 2023

Climate Campaign Summer 2023

Summer 2023 has been a disturbing one for climate change. Numerous global records have been broken, including those of high sea surface temperatures, hottest global average temperature four days in a row, and low sea-ice levels—and it was just confirmed that **July was the hottest month on record**. Many have suffered the effects of climate change, whether flooding, extreme heat, or intense drought, with people experiencing negative health impacts or even losing their lives as a result.

We are feeling climate change effects here in Ottawa too. Environment Canada judged Ottawa's air quality a "very high" health risk for multiple days in June, the highest level on its scale. The smoke causing this risk, of course, came from wildfires in Québec among unusually dry conditions. We also have experienced three tornadoes this year, with numerous homes and trees damaged. Finally, Ottawans are experiencing everything from worsened asthma and headaches to deep worry about when to keep children inside and anxiety about worsening climate change.

Ottawa is well positioned to act on climate change. Globally, 70 per cent of energy-related greenhouse gas emissions come from cities. As one of the world's wealthiest nations, moreover, Canada produces a disproportionate amount of greenhouse gases.

The City of Ottawa's action on climate change has been insufficient, however—despite City Council having declared a climate emergency in 2019. The City approved a Climate Change Master Plan in 2020, although a recent update revealed that **only two of the eight priorities are on track**. City Council's recently released Term of Council Priorities contains little that will reduce emissions, and even less to hold Council accountable to do so.

This is why we're calling on Mayor Sutcliffe to take urgent climate action—specifically, to:

- Call on the present City Council to affirm the declaration of a climate emergency by City Council in 2019
- Accelerate the implementation of the Climate Change Master Plan, and ensure it is fully funded in the 2024 budget through a long-term financial plan
- Convene the Mayor's Roundtable on the Environment, as promised in his 2022 election campaign, and modify the name to include Climate Change

- Appoint a General Manager for Climate to coordinate climate action across City departments
- Institute annual reports on greenhouse gas emissions in the City of Ottawa

You can take action, too, by [emailing the mayor](#) with these demands or [signing our petition](#). Together we can make Ottawa the greenest capital of Canada and become leaders on climate action!

[Sign the Petition](#)

Email Mayor
Sutcliffe

Sincerely,

William van Geest and the Ecology Ottawa team

PS You can also support this campaign and other campaigns by [making a donation](#).

Campagne Climat Été 2023

L'été 2023 a été inquiétant pour les changements climatiques. [De nombreux records mondiaux](#) ont été battus, notamment ceux [des températures élevées à la surface de la mer](#), de la température moyenne mondiale la plus élevée [pendant quatre jours consécutifs](#) et du [faible niveau des glaces de mer](#) – et il vient d'être confirmé que [le mois de juillet a été le plus chaud jamais enregistré](#). Nombreux sont ceux qui ont subi les effets des changements climatiques, qu'il s'agisse d'[inondations](#), de [chaleurs extrêmes](#) ou de [sécheresses intenses](#), avec des conséquences négatives sur la santé, voire la perte de vies humaines.

Nous ressentons également les effets des changements climatiques ici à Ottawa. Environnement Canada [a jugé que la qualité de l'air à Ottawa](#) présentait [un risque sanitaire "très élevé"](#) pendant plusieurs jours en juin, soit le niveau le plus élevé de son échelle. La fumée à l'origine de ce risque provenait bien sûr des [feux de forêt au Québec](#), dans un contexte de [sécheresse inhabituelle](#). Nous avons également connu [trois tornades](#) cette année, qui ont endommagé de nombreux bâtiments et arbres. Enfin, les Ottaviens sont confrontés à toutes sortes de [problèmes](#), de

l'aggravation de l'asthme et des maux de tête à une profonde inquiétude quant à la nécessité de garder les enfants à l'intérieur, en passant par l'angoisse de voir les changements climatiques s'aggraver.

Ottawa est bien placée pour agir sur les changements climatiques. À l'échelle mondiale, 70 % des émissions de gaz à effet de serre liées à l'énergie proviennent des villes. De plus, le Canada, l'une des nations les plus riches du monde, produit une quantité disproportionnée de gaz à effet de serre.

Les actions prises par Ville d'Ottawa en matière de changements climatiques ont été toutefois insuffisantes – malgré le fait que le Conseil municipal ait déclaré l'état d'urgence climatique en 2019. La Ville a approuvé un Plan directeur sur les changements climatiques en 2020, bien qu'une récente mise à jour ait révélé que **seules deux des huit priorités sont en bonne voie**. Les Priorités de mandat du Conseil municipal récemment publié contient peu de mesures qui réduiront les émissions, et encore moins pour exiger du Conseil qu'il rende des comptes à ce sujet.

C'est pourquoi nous faisons appel au maire Sutcliffe pour qu'il agisse en faveur du climat – plus précisément, nous lui demandons de

- Faire appel au Conseil municipal actuel en vue de confirmer la déclaration d'une urgence climatique faite par le Conseil municipal en 2019.
- Accélérer la mise en œuvre du Plan directeur sur les changements climatiques, et veiller à ce qu'il soit entièrement financé dans le budget de 2024 par le biais d'un plan financier à long terme.
- Convoquer la Table ronde du maire sur l'environnement, comme il l'a promis lors de sa campagne électorale de 2022, et modifier le nom de la Table ronde pour y inclure le changement climatique.
- Nommer un directeur général pour le climat afin de coordonner l'action climatique dans l'ensemble des services de la Ville.
- Instituer des rapports annuels sur les émissions de gaz à effet de serre dans la Ville d'Ottawa.

Vous pouvez vous aussi agir en envoyant un courriel au maire pour lui faire part de ces exigences ou en signant notre pétition. Ensemble, nous pouvons faire d'Ottawa la capitale la plus verte du Canada et devenir des dirigeants en matière d'action climatique !

Signer la
pétition

**Envoyer un
courriel au maire**

Cordialement,

William van Geest et l'équipe d'Écologie Ottawa

PS Vous pouvez également soutenir cette campagne et d'autres de nos campagnes [en faisant un don.](#)

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded, unsurrendered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa
123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada
This email was sent to yilinzeng03@gmail.com.
You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.
To stop receiving emails, [click here](#).